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PROTOKÓŁ Nr  3/2019 

posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
które odbyło się 12 marca 2019 roku, o godz. 1400 

 
 
Przewodnicząca Komisji – Marzena Murawska 
Protokolant          - Joanna Kosior 
 
  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie, w którym uczestniczyło 8 na 8 radnych oraz 
zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki Nr 1 i 2 do protokołu).  
 

 
Proponowany porządek posiedzenia: 
 
1. Informacja o realizacji rocznego programu współpracy powiatu z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2018 roku. 
  
2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Uchwały Nr   
44/V/2019 z dnia 1 lutego 2019 roku. 
 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie  zmiany do uchwały Nr 
209/XXIII/2017 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 30 marca 2017r. w sprawie dostosowania 
sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego 
ustawą-Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na 
terenie powiatu radomskiego od dnia 1 września 2019r. 
 
4. Zaopiniowanie  projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wprowadzenia zmian do 
statutu Międzypowiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Radomiu z siedzibą w Iłży. 
 
5. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

 
Porządek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Przewodnicząca Komisji przedstawiła członkom Komisji nowego Naczelnika Wydziału 
Edukacji pana Krzysztofa Szewczyka. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad- Informacja o realizacji rocznego 
programu współpracy powiatu z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 
2018 roku. 
  
Z-ca Naczelnika Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Włodzimierz Bojarski 
poinformował, że Wydział Promocji Rozwoju Powiatu, zawsze z końcem roku poprzedzającym 
dany rok kalendarzowy przygotowywany i uchwalany przez Rade Powiatu  jest roczny program 
współpracy. Jest to wymóg formalny. Dodał, że Wydział Promocji czuwa nad całością 
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przygotowania tego materiału. Dążą do tego, aby rok kulturalny, sportowy trwał cały rok 
kalendarzowy. Następnie przedstawił przedłożony materiał(załączony do protokołu). Program 
stanowi podstawę współpracy powiatu radomskiego z organizacjami pozarządowymi 
działającymi na jego terenie. W rocznym programie współpracy ustalono zadania priorytetowe 
w zakresie rozwoju i promocji kultury, kultury fizycznej, ochrony i promocji zdrowia, pomocy 
społecznej, wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej oraz przeciwdziałanie przemocy w 
rodzinie. Poprosił o pytania. 

Radna Małgorzata Klocek zapytała o Stowarzyszenia i Koła Gospodyń Wiejskich, czy są 
rejestrowane w powiecie czy w agencji?. 

Z-ca Naczelnika Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Włodzimierz Bojarski 
odpowiedział, że jeśli chodzi o stowarzyszenie to tym zajmuje się Wydział Zdrowia i Spraw 
Społecznych.  

Radny Ryszard Dziura zapytał ile w tym roku wynosi dofinansowanie do dożynek 
powiatowych w Jedlińsku?. 

Z-ca Naczelnika Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Włodzimierz Bojarski 
odpowiedział, że 72 tys. zł , tak jak w ubiegłym roku. 

Komisja pozytywnie jednogłośnie przyjęła informację o realizacji rocznego programu 
współpracy powiatu z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2018 
roku. Stanowi ona załącznik Nr 3 do protokołu. 
 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie zmiany Uchwały Nr   44/V/2019 z dnia 1 lutego 2019 roku. 
 
Z-ca Naczelnika Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Włodzimierz Bojarski powiedział, 
że wynikła pomyłka w ilości podanych imprez. Został podłączony zły załącznik pod w/w 
uchwałę. Stąd prośba o zaopiniowanie prawidłowego załącznika z odpowiednią ilością 
wydarzeń kulturalnych w 2019 roku. 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała  przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu, 
który stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie  zmiany do uchwały Nr 209/XXIII/2017 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 
30 marca 2017r. w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do 
nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą-Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci 
szkół ponadpodstawowych i specjalnych na terenie powiatu radomskiego od dnia 1 września 
2019r. 
 

Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk powiedział, że zgodnie z treścią art. 217, 
ust.5,6 ustawy zmieniającej prawo oświatowe i niektóre ustawy. Rada Powiatu miała 
obowiązek od 31 marca 2017 do 31 sierpnia 2019 określić sieć według nowego ustroju 
szkolnego. Po analizie okazało się, że są pewne nieścisłości. W systemie informacji oświatowej 
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nie były ujęte niektóre szkoły, które wchodzą w skład szkół. Te szkoły istnieją tak jak np. w 
CKZiU w Chwałowicach, gdzie jest Technikum, które nie prowadzi naboru a fizycznie istnieje, 
posiada regon, akt założycielski, szkoła jest chociaż nie ma naboru. Powinna być ujęta w sieci 
szkół i w systemie informacji oświatowej. Zmiana ta dotyczy załącznika nr 2, §9, który ustalał 
sieć szkół od  1 września 2009 roku i było to zgodne z art. 39, ust.7 prawa oświatowego, w 
którym stanowi, że organ prowadzący czyli powiat ustala sieć. Dodał, że załącznik określa stan 
od 1 września , ale pojawiły się wątpliwości dlatego najbezpieczniej było by podjąć uchwałę w 
trybie art. 39, ust. 7 określającą dokładnie to samo, ponieważ art. 217 określał szczegółowo 
datę trwania sieci czyli do 31 sierpnia Zasygnalizował to , bo będzie potrzeba podjęcia nowej 
uchwały i trzeba to będzie zrobić przed 1 września br. Zostaną w niej ujęte wszystkie szkoły, 
które wchodzą w skład Zespołu Szkół czy CKZiU.  Poinformował, że pojawiła się kolejna 
sprawa dotycząca Skaryszewa. Na terenie Skaryszewa istnieje Zespół Szkół, w skład którego 
wchodzi Liceum, które nie ma naboru. Powiedział, że w 2001 roku na zasadzie porozumienia 
Starostwa Powiatowego w Radomiu i Gminy Miasta Skaryszew, że zostało utworzone przez 
Gminę Miasta Skaryszew Liceum, które nie było wpisywane do sieci szkół i to jest nie do końca 
jasna sprawa, czy ono powinno być w naszej sieci?. Dodał, że w jego przekonaniu nie powinno, 
dlatego, że leży również na terenie Gminy Miasta Skaryszew, dla którego organem 
prowadzącym jest gmina. Powiedział również o otrzymaniu pisma informującego od 
Burmistrza Gminy i Miasta Skaryszew o tym, że Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie 
likwidacji liceum. Zasygnalizował, że w związku z tym pojawił się problem z likwidacją tego 
liceum , gdyż nie było ono ujęte w sieci i nie otrzymali zgody na likwidację go. Jeśli chodzi o 
projekt uchwały do zaopiniowania to był on przedstawiony na Zarządzie Powiatu i zostanie 
zaopiniowany przez Mazowieckiego Kuratora Oświaty, a potem powiat podejmie uchwałę. 

 

Po krótkiej dyskusji Komisja 8 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 
Powiatu w sprawie  zmiany do uchwały Nr 209/XXIII/2017 Rady Powiatu w Radomiu z 
dnia 30 marca 2017r. w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i 
specjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą-Prawo oświatowe oraz 
ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na terenie powiatu radomskiego 
od dnia 1 września 2019r. Stanowi on załącznik Nr 5 do protokołu. 
 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 4  porządku obrad – Zaopiniowanie  projektu uchwały 
Rady Powiatu w sprawie wprowadzenia zmian do statutu Międzypowiatowego Ośrodka 
Doskonalenia Nauczycieli w Radomiu z siedzibą w Iłży. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk powiedział, że MODN w Radomiu stara 
się o akredytację. W związku z prowadzonymi przewidywanymi zmianami w prawie 
oświatowym funkcjonowanie ośrodka MODN jest uzależnione od uzyskania akredytacji 
Kuratora oświaty. Dodał, że Ministerstwo ma plan, aby całe doskonalenie nauczycieli 
scentralizować i odgórnie sterowanie, aby metodycy pojawiali się w tych miejscach gdzie jest 
potrzeba i jest to zasadne i rozsądne . Będzie to również inny sposób finansowania. MODN z 
siedzibą w Iłży wystąpił do Mazowieckiego Kuratora Oświaty z prośbą o akredytację. Jednak 
wniosek nie został rozpatrzony. Nowa pani dyrektor Staniewska również złożyła wniosek, 
który także napotkał opór. Kuratorium ma poważne zastrzeżenie do funkcjonowania ośrodka. 
Jednym z zarzutów była właśnie konieczność wprowadzenia  zmian do statutu, ale nie był to 
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jedyny zarzut jaki kierowano do ośrodka, dotyczyły one również bieżącej działalności. 
Wszystkie uchybienia zostały naprawione, został tylko statut. W tej chwili sytuacja MODN jest 
taka, że cała procedura została zawieszona, żeby uniknąć negatywnej oceny. Zostanie 
wznowiona, kiedy Rada Powiatu pozytywnie zaopiniuje zmiany do statutu ośrodka, bo jest to 
warunek konieczny. 

Wiceprzewodniczący Komisji Jan Siek  powiedział, że na poprzedniej Komisji zajmowano 
się MODN i szkoda , że tych informacji nie było wtedy. Była pani dyrektor, która mogła  
przybliżyć te informacje członkom Komisji. 

Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk powiedział, że wcale się nie dziwi takiej 
opinii, bo sam również te informacje pozyskał, zamiast mieć je przedłożone. 

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że w ogóle o tym nie wiedzieli. Na styczniowej komisji 
była pani dyrektor MODN , ponieważ jej założeniami w planie pracy Komisji jest poznawanie 
dyrektorów, oraz instytucji którymi kierują, jakie mają działania i obowiązki. Pani dyrektor 
wiedziała już wtedy, że ośrodek ma negatywną opinie, jednak na posiedzeniu Komisji o tym 
nie poinformowała. Powiedziała, że wszystko jest w porządku i , że starają się o akredytację. 

Starosta Radomski Waldemar Trelka dodał, że ciągle jest szansa, aby dostać tą akredytację 
i to jest aktywna praca Wydziału Edukacji. 

Radny Jan Siek zapytał  jakie są koszty funkcjonowania ośrodka? 

Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że około 5 mln rocznie 
wszystkie placówki. 

Radny Jan Siek powiedział, że mowa o pieniądzach, że cały czas ich brakuje. Na ostatniej 
komisji był poruszony temat, jak funkcjonuje Biblioteka Powiatowa, na zasadzie porozumienia 
z Miastem Radomiem, które realizuje zadania biblioteki powiatowej a powiat się tylko dokłada. 
Może dobrze było by spróbować przypiąć się do MSCDN?. 

Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że w opinii dyrektorów i 
nauczycieli z regionu dawnego województwa radomskiego, bo tak należy patrzeć na tą mapę, 
to MSCDN i Radomski Ośrodek Doskonalenia Nauczycieli w większości przyjęły zadania 
doskonalenia tych nauczycieli. MODN realizował projekt unijny, z którego zrealizował tylko 
30%, a mógł być spokojnie zrealizowany w 100% tylko dlaczego nie można było, skoro inni 
zrealizowali?. 

Radny Ryszard Dziura chce wiedzieć, dlaczego to nie jest zrobione?. 

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że w tej kadencji nikt na to pytanie nie uzyska 
odpowiedzi, ponieważ osoby, które odpowiadały za realizacje tego projektu są na emeryturze. 
Powiedziała, że zna temat, a osoby, które przyjeżdżały szkolić były skrajnie niekompetentne. 
Na jednej z Komisji naraziła się na negatywne podejście, a w dobrej wierze jako radna zapytała 
o sposób realizacji, kadrę, wykształcenie. Po czym dyrektorzy szkół nie życzyli sobie, by 
szkoleniowcy wchodzili do ich szkół bo efektu nie było. 

Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk powiedział, że zupełnie inne podejście 
do pracy ma nauczyciel aktywny zawodowo a nauczyciel emerytowany. Jeżeli projektem 
zajmuje się nauczyciel emerytowany to nie ma on tak dużej motywacji do realizacji stąd 30% 
a nie 100%. Dodał, że wracając do danych statystycznych to stworzona została wirtualna mapa 
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doradców metodycznych w przeliczeniu na szkoły i uczniów. Z tych danych wyjściowych do 
tworzenia ośrodków, które mają mieć odpowiednią ilość wynika, że jesteśmy jedynym 
regionem, który ma nadwyżkę  o 5 metodyków za dużo jest w statystykach. 

Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że wychodzi z założenia , że albo robi się 
cos na poważnie, albo nie robi się nic. Trzeba prowadzić ośrodek, który realnie wspiera 
nauczycieli od strony merytorycznej , aktywnej i jest marką samą w sobie, a nie improwizuje 
działania , a powiat za to płaci, a koszt jest za duży. Dodał, że chcą utrzymać ośrodek w sieci, 
dlatego , że Wojewoda czy Kurator proponując pewne powiaty, proponuje również dodatkowy 
powiat szydłowiecki po to, żeby się z nimi porozumieć, bo oni również uczestniczą we 
współfinansowaniu. Dodał, że metodycy byli by zatrudnieni przez dyrektora, ale wskazani 
wprost prze Kuratora i finansowani przez Kuratorium Oświaty. 

Komisja 7 głosami za, 0 wstrzymujący się i 1 przeciw pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały Rady Powiatu w sprawie wprowadzenia zmian do statutu Międzypowiatowego 
Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Radomiu z siedzibą w Iłży. Stanowi on załącznik Nr 
6 do protokołu. 

 
  
Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad – Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
 Starosta Radomski Waldemar Trelka podziękował Naczelnikowi i całemu Wydziałowi 
Promocji i Rozwoju Powiatu za edukacyjny wątek młodzieży podczas udanej imprezy Gali 
Mistrzów Sportu. 
 
Z-ca Naczelnika Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Włodzimierz Bojarski powiedział, 
że podczas imprezy młodzież została wyróżniona i dowartościowana, co bardzo go cieszy, bo 
to jest wielka motywacja dla nich. 
 
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 3 posiedzenie 
o godz.15:10. 
 
 
Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Komisji  
 
Joanna Kosior                                                                           Marzena Murawska 


